

CUG 2025 International Chinese Language Teachers Scholarship

Program Introduction

For the purpose of satisfying the growing demand of the international community for Chinese language teachers and facilitating Chinese language education all over the world, the Center for Language Education and Cooperation (CLEC) will continue with the International Chinese Language Teachers Scholarship, aiming to cultivate qualified overseas Chinese teachers. Overseas Confucius Institutes, independently operated Confucius Classrooms, certain HSK test centers, Chinese Language normal colleges or departments in foreign universities, professional associations for Chinese language instruction of other countries, Chinese embassies (consulates) abroad (collectively “recommending institutions”) may recommend outstanding students and currently-employed Chinese language teachers to study in Chinese universities and colleges (“host institutions”).

China University of Geosciences (CUG), as one of the Host Institutions, welcomes applicants from all over the world to study at CUG.

Eligibility

- 1) Be non-Chinese citizens with valid passport;
- 2) Be friendly to China, have no criminal record, abide by the laws and regulations of China and the rules and regulations;
- 3) Be in good physical and mental health, be in good academic and behavioral standing;
- 4) Be interested in Chinese language education and related work;

5) Be aged between 16 and 35 years on September 1, 2025. The maximum age limit for in-service Chinese teachers may be extended to 45.

Categories and qualifications

1) Scholarship for One-Year Study Program
The program commences in September 2025, and the scholarship is provided for a maximum of eleven months. In principle, applicants who have received a similar scholarship within three years are not eligible for this program.

A. Applicants of international Chinese language education programs shall have a minimum score of 270 on the HSK test (Level 3), and an HSKK test score is required.

B. Applicants of Chinese language and literature, Chinese history, or Chinese philosophy programs shall have a minimum score of 180 on the HSK test (Level 4) and 60 on the HSKK test (Intermediate Level).

C. Applicants of Chinese language study programs shall have a minimum score of 210 on the HSK test (Level 3), and priority will be given to applicants who provide an HSKK test score.

2) Scholarship for One-Semester Study Program

The program commences either in September 2025 or March 2026, and the scholarship is provided for a maximum of five months. In principle, applicants who have received a similar scholarship within three years are not eligible for this program.

A. Applicants of international Chinese language education program shall have a minimum score of 180 on the HSK test (Level 3), and an HSKK test score is required.

B. Chinese language and literature, Chinese history, or Chinese philosophy programs shall have a minimum score of 180 on the HSK test (Level 3), and an HSKK test score is required.

C. Applicants of Taiji culture program is required to provide HSK test score, and priority will be given to those who also provide an HSKK test score.

3) Scholarship for Four-Week Study Program

The program commences either in July or December 2025, and the scholarship is provided for a maximum of **four weeks**.

Applicants of Chinese language study, Taiji culture, or Chinese language plus homestay with a Chinese family program are required to provide an HSK test score. The program may be organized and applied for by a Recommending Institution with 10-15 participants per group. Before the trip, a detailed study plan shall be made in consultation with our university.

The coverage of the Scholarship

The scholarship covers tuition fees, accommodations fees, living allowance (excluding four-week study program students) and comprehensive medical insurance expenses.

Application procedure

1) Log in the International Chinese Language Teachers Scholarship application website (<http://www.chinese.cn>) from February 20, 2025. Applicants can choose China University of Geosciences (Wuhan) with the agency code 10491;

2) Log in the CUG International Student Online Application System (<http://admission.cug.edu.cn/>) to complete the registration and submit the application materials online;

- 3) Applicants should track the application process, review comments and results after completing online application;
- 4) Scholarship holders need to confirm with China University of Geosciences (Wuhan) to go through the procedures of studying in China;
- 5) Register at China University of Geosciences (Wuhan) on the date written on the Admission Notice.

Application deadline (Beijing time)

- 1) For programs commencing **in July**, applicants must complete their applications **by April 15**.
- 2) For programs commencing **in September**, applicants must complete their applications **by May 15**.
- 3) For programs commencing **in December**, applicants must complete their applications **by September 15**.
- 4) For programs commencing **in March 2026**, applicants must complete their applications **by October 31**.

The results will be announced about three months before the program starts.

Application materials

1. Passport copy (the page with photo);
2. HSK certificate, HSKK certificate (valid for two years) copies;
3. Recommendation letter by the head of the Recommending Institution;
4. In-service Chinese language teachers shall provide proof of employment and a reference letter from the employer;

5. Applicants under 18 shall provide certified documents of designation signed by their entrusted legal guardians in China;

6. Medical certificate. Applicants should submit the Foreigner Physical Examination Form (Appendix 2) which should be filled in English. The original copy shall be kept by the applicant. Applicants shall have the examination in strict accordance with the items required in the Form. The Form is invalid with missing items, without affixing a photo stamped with a Paging seal, or without the signature and seal of the doctor and the hospital. Since the examination results are valid for 6 months, applicants are requested to determine the time of the examination accordingly;

7. Certificate of no criminal conviction. Applicants shall submit the certificate of no criminal record within the valid period issued by the local Public Security Organ, which usually should be within 6 months before the date of submitting the application.

Note : POLICIES REGARDING IN-SERVICE CHINESE LANGUAGE TEACHERS AND CHINESE BRIDGE WINNERS

1) In-Service Chinese Language Teachers

In-service Chinese language teachers need to provide proof of employment and a letter of recommendation from the employer.

2) Chinese Bridge Winners

Applicants who have received the International Chinese Language Teachers Scholarship Certificate during Chinese Bridge competitions need to submit their application documents along with their scholarship certificates to the Host Institutions directly at the International Chinese Language Teachers Scholarship website.

Contact information

Admissions Office of International Education College, China University of Geosciences

Address: 388 Lumo Road, Wuhan, Hubei, P. R. China

Ms. Monica /Ms.Wendy 0086-27-67883283

Website: <https://iec.cug.edu.cn/> (Chinese Version)

<https://eniec.cug.edu.cn/> (English Version)

Contact CLECE

mail: scholarships@chinese.cn

Tel: +86-10-58595743

+86-10-58595999 (Asia, Africa)

+86-10-58595973 (America, Oceania)

+86-10-58595727 (Europe)



中国地质大学（武汉）2025年国际中文教师奖学金招生简章

项目介绍

为满足国际社会对日益增长的中文教育类人才的需求，促进世界各国中文教育的发展，助力国际中文教育人才的成长，教育部中外语言交流合作中心（以下简称中心）设立国际中文教师奖学金（以下简称奖学金），聚焦培养合格的海外中文教师。海外孔子学院、独立设置的孔子课堂、部分汉语考试考点、外国高校汉语师范/中文院系、国外有关中文教学行业组织、中国驻外使（领）馆等（以下简称推荐机构）可推荐优秀学生和在职中文教师到中国大学（以下简称接收院校）学习。

中国地质大学(武汉)作为接收院校之一，热忱欢迎世界各国优秀学生申请我校！

资助对象

- 1) 非中国籍人士；
- 2) 对华友好，无违法犯罪记录，遵守中国法律法规和学校规章制度；
- 3) 身心健康，品学兼优；
- 4) 有志于从事中文教育、教学及相关工作；

5) 年龄为 16-35 周岁（统一以 2025 年 9 月 1 日计）。在职中文教师放宽至 45 周岁。

奖学金类别和申请条件

1. 一学年研修生

2025 年 9 月入学，资助期限为 11 个月。不录取 3 年内享受过同类奖学金的申请者。

（1）国际中文教育方向：中文水平考试成绩达到 HSK（三级）270 分，具有 HSKK 成绩；

（2）汉语言文学、中国历史、中国哲学等方向：中文水平考试成绩达到 HSK（四级）180 分、HSKK（中级）60 分；

（3）汉语研修方向：中文水平考试成绩达到 HSK（三级）210 分，提供 HSKK 成绩者优先。

2. 一学期研修生

2025 年 9 月、2026 年 3 月入学，资助期限为 5 个月。不录取 3 年内享受过同类奖学金的申请者。

（1）国际中文教育方向：中文水平考试成绩达到 HSK（三级）180 分，具有 HSKK 成绩；

（2）汉语言文学、中国历史、中国哲学等方向：中文水平考试成绩达到 HSK（三级）180 分，具有 HSKK 成绩；

（3）中国太极文化方向：具有 HSK 成绩，同时提供 HSKK 成绩者优先。

3. 四周研修生

2025年7月或12月入学，资助期限为4周。

汉语研修、太极文化、汉语言+中国家庭体验等方向：具有HSK成绩。可由推荐机构组团进行报名，并事先联系我校确定在华学习计划，每团10-15人。

奖学金资助内容

奖学金资助内容包括：学费、住宿费、生活费（四周研修生除外）和综合医疗保险费。

申请流程

1. 2025年2月20日起，申请者可登录中外语言交流合作中心网站（<http://www.chinese.cn>），申请国际中文教师奖学金（接收院校选择：中国地质大学（武汉），代码为10491）；
2. 申请者同时登录中国地质大学国际学生在线申请系统（<http://admission.cug.edu.cn/>）进行在线注册和提交申请材料；
3. 申请完成后，申请者需关注申请进程、审核意见与奖学金评审结果；
4. 奖学金获得者与我校确认办理来华留学手续；
5. 按我校录取通知书规定的时间入学报到。

截止日期（以北京时间为准）

1. 7月入学：学生申请截止日期为4月15日
2. 9月入学：学生申请截止日期为5月15日
3. 12月入学：学生申请截止日期为9月15日
4. 2026年3月入学：学生申请截止日期为10月31日

奖学金评审结果于入学前约3个月发布。

申请材料清单

1. 护照照片页扫描件；
2. HSK、HSKK 成绩报告（有效期两年）扫描件；
3. 推荐机构负责人的推荐信；
4. 在职中文教师须附上就职机构出具的在职证明和推荐信；
5. 未满18周岁的申请者，须提交在华监护人署名的委托证明文件；
6. 体检证明。申请者需提交《外国人体格检查表》（附件二），英文填写，原件自行保存；申请人应严格按照《外国人体格检查表》中要求的项目进行检查；缺项、未贴本人照片或照片上未盖骑缝章、无医师和医院签字盖章的《外国人体格检查表》均无效。鉴于检查结果有效期为6个月，请申请人据此确定本人进行体检的时间；

7. 无犯罪记录证明。申请人须提交由所在地公安机关出具的有效期限内的无犯罪记录证明，通常应为提交申请之日前 6 个月以内的证明文件；

注：关于在职中文教师和汉语桥获奖者

1. 在职中文教师

在职中文教师申请各类奖学金，可提供就职机构出具的在职证明和推荐信，同等条件下优先录取。

2. 汉语桥获奖者

在各类汉语桥比赛中获得“国际中文教师奖学金证书”者，登录国际中文教师奖学金网站，凭奖学金证书向目标接收院校提交申请材料。

联系方式

中国地质大学（武汉）国际学生招生办公室

地址：湖北省武汉市洪山区鲁磨路 388 号

联系人：赵老师、吴老师

Email: overseas@cug.edu.cn

电话：0086-27-67883283

网址：<https://iec.cug.edu.cn/>（中文版）

<https://eniec.cug.edu.cn/>（英文版）

教育部中外语言交流合作中心奖学金处

Email: scholarships@chinese.cn

电话: +86-10-58595743

+86-10-58595999 (亚洲、非洲)

+86-10-58595973 (美洲、大洋洲)

+86-10-58595727 (欧洲)

